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Op 2 en 3 april vond de 17e Altpapiertag plaats in 

Düsseldorf. Een groot aantal sprekers gaf een goed 

beeld van recente ontwikkelingen en inzichten 

in de toekomst van de papierrecyclingbranche. 

Opnieuw werd nadrukkelijk gewaarschuwd voor 

het opkomend protectionisme in de EU. 

Ruim 500 deelnemers afkomstig uit de papier-

recyclingketen waren aanwezig tijdens de 17e 

Altpapiertag die op 2 en 3 april in Düsseldorf werd 

gehouden. Tijdens het Congres op 3 april belichtte 

een groot aantal sprekers de uitdagingen voor de 

(papier)recyclingbranche.

BVSE-vice voorzitter Reinhold Schmidt vroeg in zijn 

openingswoord aandacht voor de vrije markt, die 

steeds meer onder druk komt, en de ongelijke positie 

van de private sector in Duitsland ten opzichte van 

de publieke.

De Zwitserse trendwatcher, Dr David Bosshart, was 

de ‘keynote speaker’. Onder de titel ‘Krieger, Händler, 

Abenteuer, Prediger – Wer macht die Zukunft?’ liet 

de trendwatcher op prikkelende wijze zien hoe de 

maatschappij weliswaar in rap tempo verandert, 

maar bepaalde patronen en structuren ongewijzigd 

blijven. ‘Wie heeft er meer macht om de wereld te 

veranderen: Merkel of Google?’, zo liet hij het publiek 

zich afvragen. Nog nooit is er meer geld aan lobby 

uitgegeven als de afgelopen jaren. Zijn lobbyisten 

niet de nieuwe predikers? 

Schokkend was de constatering dat door het afnemen 

van de welvaart, oude systemen van uitsluiting en 

uitbuiting weer terugkomen, en polarisatie in de 

samenleving toeneemt.

Ook de ongelijkheid neemt weer sterk toe in de 

samenleving. Zowel binnen als tussen generaties.

ACN Europe directeur, Wade Schuetzeberg, wees er op 

dat China wel de 2e economie in de wereld is, maar 

qua bruto nationaal product pas op de 80ste plek 

staat in de wereldranglijst. Daar is dus nog een lange 

weg te gaan. China’s economische groei is vertraagd 

naar 7,5%. De economische groei komt met name uit 

de binnenlandse consumptie. 

De groei in Europa is nog steeds laag. Dit heeft zijn 

effecten op de vraag naar grondstoffen. Een steeds 

groter deel van de grondstoffen wordt ook in eigen 

land ingezameld.
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Inzichten in de 
toekomst tijdens Altpapiertag

April 2014In deze edItIe

Het FNOI-bestuur nodigt FNOI-leden en hun 

partners van harte uit voor het FNOI Feest op 

17 mei. Dit jaar wordt het feest georganiseerd 

op een bijzondere locatie in de hoofdstad met 

internationale allure, een sprankelende sfeer en 

fantastisch eten: The Harbour Club Amsterdam!

Er zijn nog kaarten en sponsortafels beschikbaar. Alle 

informatie over het FNOI Feest vindt u in de brochure 

die u is toegezonden en op de FNOI-website. 

Het FNOI-bestuur maakt er graag samen met u een 

spetterende avond van! 

Kom nAAr het Fnoi Feest op 17 mei!

Dr David Bosshart

Wade Schuetzeberg

Alexandre Delacoux



Eind mei zijn de Europese verkiezingen en dit keer 

weet ik mij eigenlijk niet zo goed raad wat ik er mee 

moet. 

Ik ben altijd een groot voorstander geweest van de 

Europese Unie: vrij verkeer van personen en goederen 

en een open markt. Kortom, op papier alleen maar 

kansen voor handelaren zoals wij Nederlanders bij 

uitstek zijn. Maar dat niet alleen. Ook harmonisatie 

van wet- en regelgeving is voor ons van groot belang. 

Eén pakket aan regels, dat moet zorgen voor een 

gelijk speelveld met mijn concurrenten die overal in 

Europa zitten.

In de praktijk ziet die wereld er echter wat anders 

uit…

In mijn column van afgelopen december liet ik al iets 

blijken van mijn frustraties over de politieke lobby van 

de Europese industrie om de einde-afval criteria voor 

oudpapier en karton door het Europees Parlement te 

laten afwijzen. 

Oudpapier symboliseert bij uitstek de circulaire 

economie in al zijn pracht. We kennen een 

eeuwenlange traditie, die ervoor zorgt dat te recyclen 

papier terugkeert in de keten als grondstof voor de 

vervaardiging van nieuw papier en karton.

Desalniettemin heeft de keiharde lobby – inclusief 

jokkebrokkerij – het Europees Parlement zo verdeeld 

tijdens het debat in december dat de Europese 

Commissie terug naar huis is gestuurd om haar 

huiswerk over te doen. Tot de Europese verkiezingen 

gebeurt daar dus helemaal niets meer….De 

Commissie brandt zich niet meer aan deze kwestie.

Daarnaast wordt het werk van recyclers steeds meer 

belemmerd door de EVOA, de Europese Verordening 

die het grensoverschrijdend verkeer van afvalstoffen 

moet regelen. Ook daarover heb ik het met u vanaf 

deze plek al meermalen gehad. De Verordening 

blinkt uit in onduidelijkheid, hetgeen leidt tot 

interpretatieverschillen per land en in Duitsland 

tegenwoordig ook per deelstaat…. 

De meeste van mijn collega’s in andere landen 

hebben daar niet zoveel last van, omdat naleving 

van de EVOA nauwelijks wordt gecontroleerd, of er 

nauwelijks grensoverschrijdend wordt gehandeld. 

In Nederland en sinds kort ook Duitsland, zijn 

recyclers echter dagelijks de dupe van de slecht 

geschreven Verordening in combinatie met een 

rigide handhaving.

Nu ligt een nieuwe EVOA-wijziging bij het EU 

Parlement, waarin staat dat een toezichthouder kan 

eisen dat nadere informatie wordt verstrekt over 

de uiteindelijke verwerking. Alleen ‘Recycling in 

papierfabriek’ volstaat dan niet meer. 

Door gebruik van het woord ‘kan’ zal in elk land een 

eigen interpretatie worden gegeven van de bepaling. 

Je weet dan bij voorbaat al wat er in Nederland 

gebeurt…. ‘Kan’ wordt ‘moet’, en onze concurrenten 

in andere landen lachen zich weer een kriek. 

Deze dagelijkse praktijk zorgt nu voor mijn dilemma….

Ik wil meer Europa, maar wel een Europa dat zorgt 

voor een gelijk speelveld en vrij handelsverkeer van 

hoogwaardige recyclingstromen. Aan een Europa 

dat onnodig belemmeringen opwerpt en het 

ongelijke speelveld vergroot heeft in ieder geval de 

recyclingketen helemaal niets.

En…. beste Europarlementariërs, als u wetgeving 

bedenkt, zorg dan ook voor gelijktijdige en 

eensluidende invoering in alle Europese lidstaten!!!

 

Jacob Cats

Voorzitter FNOI

cAts spreeKt

Meer of minder Europa?
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Tot slot vroeg Schuetzeberg aandacht voor de 

kwaliteit van de grondstoffen, vermindering van 

de administratieve lasten voor de recyclingketen 

in Europa en het tot stand brengen van een gelijk 

speelveld.

Secretaris-Generaal van de mondiale recycling-

organisatie BIR, Alexandre Delacoux, wees in zijn 

presentatie het plan van de EU om een certificerings-

regeling voor recyclinginstallaties buiten de EU te 

ontwikkelen, met kracht af.

Hij benadrukte dat het sterk belobbyde plan komt uit 

de koker van de Europese non-ferro industrie, die een 

tekort en oplopende prijzen van grondstoffen vreest 

en op deze oneigenlijke manier grondstoffen binnen 

Europa probeert te houden.

Delacoux noemde de Europese certificerings-

voorstellen een onjuist middel. Een middel dat de 

vrijhandel van hoogwaardige grondstoffen niet 

alleen belemmert, maar tevens het gelijke speelveld 

op wereldniveau volledig verstoort. 

Wie is de EU dat zij haar wil kan opleggen aan 

landen als China over eisen ten aanzien van een 

‘environmentally sound management system’, terwijl 

de niveau verschillen binnen de EU ontstellend groot 

zijn. De verwerkende industrie in enkele EU-landen zal 

aan geen enkel relevant milieu management systeem 

kunnen voldoen. 

Algemeen bekend is dat de Chinese papier industrie 

technologisch moderner en milieuvriendelijker is dan 

een groot deel van de Europese papier industrie. Wie 

beoordeelt dan die kwaliteit?!?

Directeur Xiuming Huang van de Chinese pre-

inspectiedienst CCIC in Bremen vertelde dat de 

prijzen voor pre-inspecties in Europa gelijk worden 

getrokken en naar verwachting met zo’n 20% omlaag 

gaan per 1 juli a.s. Over zelfinspectie zullen geen 

nieuwe afspraken meer worden gemaakt. 

Tijdens de traditionele BVSE Altpapierabend was het 

Maritime Hotel in Düsseldorf zoals gebruikelijk weer 

een aangenaam ontmoetingpunt waar een ieder de 

laatste ontwikkelingen over de papierrecycling markt 

met zijn internationale collega’s kon uitwisselen. 

inzichten in de toeKomst tijdens AltpApiertAg



Volle zAAl en VlAmmend betoog

nieuwe en643 gepubliceerd

FNOI Nieuwjaarsreceptie

33

De FNOI Nieuwjaarsreceptie werd dit jaar georga-

niseerd op 15 januari in restaurant Kameryck in 

het Groene Hart, vlakbij Woerden. Voorzitter Jacob 

Cats ging met geheven glas het nieuwe jaar in. 

Cats zag het feit dat de leden met een behoorlijk 

aantal aanwezig waren als een signaal dat de FNOI 

niet alleen belangenbehartiger is, maar ook een 

platform om elkaar te ontmoeten.

Hij stelde vast dat ook 2013 weer een moeilijk 

jaar was. Voor het vijfde achtereenvolgende jaar is 

zowel de vraag naar als het aanbod van oudpapier 

afgenomen. Door de crisis maar met name door de 

digitalisering van de samenleving is onze wereld 

blijvend veranderd. Dat wij hier nog zijn, heeft 

volgens de voorzitter te maken met de inventiviteit 

en ondernemingskracht van de branche. 

Maar toch voelen zowel de aangesloten 

ondernemingen, als de FNOI zelf, dagelijks de 

gevolgen van de crisis. In 2013 kreeg de branche 

sinds lang weer te maken met faillissementen en 

bedrijfssluitingen. In de verte schijnt wel wat licht, 

zeggen de experts. Maar of dat nu het eind van de 

tunnel is, of een tegenligger, dat is de heer Cats nog 

niet helemaal duidelijk.  

De voorzitter memoreerde dat het afgelopen jaar 

voor de FNOI met name in het teken heeft gestaan 

van de politieke strijd in Brussel rond de End-of-

Waste criteria, de gevolgen van de controles in 

het kader van de Green Fence en EVOA en de Pilot 

drankenkartons. Elke politicus en organisatie heeft het 

tegenwoordig over circulaire economie, groene groei, 

grondstoffenrotonde en grondstoffenschaarste. Cats 

benadrukte dat dit nou precies de zaken zijn waar wij 

als recyclingbranche elke dag weer in de praktijk mee 

bezig zijn.

“De FNOI staat voor de vrije handel van oudpapier en 

kwaliteit. Kwaliteit van ons product en kwaliteit van 

onze bedrijfsvoering. Voor onze toekomst is dat ook 

van levensbelang.” Daarom werkt de FNOI volgens 

Cats aan verbetering van de kwaliteit van onze 

branche via onze OPK-regeling en draagt dat uit naar 

buiten. En met onze partners binnen de Stichting 

PRN trachten we de kwaliteit van het oudpapier 

dat wordt ingezameld, zo hoogwaardig mogelijk te 

houden. Daarom springt het FNOI-bestuur er zo fel 

bovenop als het gaat om gemengde inzameling of 

- zoals de afgelopen maanden - de inzameling van 

drankenkartons. 

De voorzitter stelde dat kwaliteit en vrijhandel de twee 

levensaders voor de Nederlandse oudpapierindustrie 

zijn. Het voortbestaan en de concurrentiepositie van 

de branche is daarvan afhankelijk. De Green Fence-

acties maakten dat volgens Cats het afgelopen jaar 

nog eens erg duidelijk. De oudpapierbranche moet 

zich realiseren dat hiermee een nieuwe realiteit is 

ontstaan.

Al die uitdagingen laten volgens de FNOI-voorzitter 

zien dat de FNOI, juist in een tijd als deze, hard nodig 

is. Samen staat de branche sterker dan ieder voor  

zich. Het is volgens hem belangrijk om dat te blijven 

herhalen.

2014 staat voor verandering. Onze branche moet zich 

aanpassen aan de veranderde omstandigheden. Voor 

de FNOI als vereniging geldt exact hetzelfde.

Begin dit jaar is de vernieuwde EN643-lijst 

gepubliceerd in het Engels, Frans en Duits. De 

nieuwe versie is geactualiseerd zodat deze weer 

aansluit op de hedendaagse handel in oudpapier 

en –karton. Zo is bijvoorbeeld rekening gehouden 

met het feit dat in veel tijdschriften kunststof of 

papieren bijlagen zitten. 

De nieuwe EN643 kent ook veel meer sub-soorten 

dan voorheen het geval was. Een belangrijk verschil 

met de vorige versie is dat aan elke soort een 

maximum vervuilingspercentage aan ‘paper’ en ‘non-

paper components’ is gekoppeld. 

Problematisch is dat in tegenstelling tot bij de 

totstandkoming van de eerste EN643 in 2003 

de auteursrechten die formeel liggen bij de 

standaardiseringsorganisatie CEN niet zijn afgekocht. 

Hierdoor kost aanschaf van de EN643 in de talen 

Engels, Duits en Frans een bedrag van ca. €50,-

Inmiddels hebben de Europese organisaties CEPI, 

FEAD en de Europese oudpapierorganisatie ERPA 

de CEN verzocht de EN643 standaard kosteloos ter 

beschikking te stellen. Hierop is nog niet gereageerd 

door CEN. 

Het is op zijn zachtst gezegd vreemd dat voor een 

normering die voor 99% door de betrokken sectoren 

zelf is opgesteld een bedrag moet worden betaald.

De Technische Commissie van de FNOI werkt 

momenteel aan een Nederlandse vertaling van de 

lijst. Aangezien dit niet een officiële vertaling is, kan 

de FNOI deze gratis aanbieden aan haar leden.

“Samen zullen we optrekken om de belangen 
van onze branche te verdedigen in die 

veranderde wereld.“



De Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) wil 

nog meer inzicht in de definitieve bestemming en 

verwerking voor zowel afvalstromen die op basis 

van kennisgeving naar niet-OESO landen worden 

geëxporteerd, alsook van de stromen die op basis 

van de groene lijst procedure voor de EVOA buiten 

de Europese Unie haar bestemming vinden.

In een brief die de Inspectie eind januari jl. naar een 

aantal exporteurs heeft gestuurd, geeft de Inspectie 

aan dat zij bij de uitvoer van groene lijst stoffen voor 

‘voorlopige nuttige toepassing’ ook informatie over 

de definitieve eindbestemming op schrift wil zien. 

Bij de uitvoer van oudpapier voldoet het volgens 

de ILT niet meer om aan te geven: ‘verwerking in de 

papierindustrie’. Ook over de verwerkingsinrichting 

en de wijze waarop de definitieve recycling zal plaats 

plaatsvinden, zal nadere informatie moeten worden 

geleverd.

pAArse KroKodil

Hiermee wordt in Nederland een nieuwe last 

aan de EVOA-administratie toegevoegd zonder 

toegevoegde waarde voor het milieu. In haar eerste 

reactie noemden FNOI en MRF deze plannen van de 

Inspectie dan ook een ‘nieuwe paarse krokodil’.

Oudpapier en metalen zijn hoogwaardige secundaire 

grondstoffen waar afnemers van vele tientallen tot 

vele duizenden Euro’s per ton voor betalen. Dit zijn 

afnemers binnen en buiten Europa. Voor dergelijke 

hoogwaardige grondstoffen waar hoge bedragen  

voor worden betaald, mag zonder toelichting 

reeds duidelijk zijn dat geëxporteerd oudpapier en 

karton zal worden ingezet ‘als grondstof voor de 

vervaardiging van nieuw papier en/of karton in een 

papierfabriek’.

Voor de uitvoer van afval-/recyclingstromen waarvan 

niet geheel duidelijk is via welk proces deze stromen 

alsnog nuttig kunnen worden toegepast, is het 

relevant om als controlerende instantie inzicht te 

krijgen in wat er feitelijk met de stroom gebeurt. 

Niet alleen bij uitvoer buiten de EU, maar ook export 

binnen de EU. Dat gebeurt helaas nog veel te weinig.

Voor hoogwaardige grondstofstromen met een hoge 

positieve financiële waarde als metalen of oudpapier 

zijn dergelijke vragen echter volstrekt irrelevant….

Amendement eVoA VAn gelijKe streKKing

Inmiddels ligt ook aan het Europees Parlement een 

voorstel voor tot wijziging van de EVOA Verordening, 

die ditzelfde punt aansnijdt. 

In een door de Milieucommissie van het Europees 

Parlement goedgekeurd amendement is een 

tekstvoorstel opgenomen die Inspecties het recht 

geeft, degene die het EVOA-transport organiseert, 

op te dragen documentatie van de afnemer en 

uiteindelijke verwerker aan te leveren over de wijze 

van verwerking en, indien noodzakelijk, goedgekeurd 

door bevoegd gezag in het land van bestemming.

Instemming met dit amendement zal leiden tot 

een verdere administratieve lastenverzwaring voor  

recyclingbedrijven. Daarnaast zal het tekstvoorstel 

zorgen voor een nog groter ongelijk speelveld in de 

EU door het gebruik van de term ‘authorities (…) may 

require….’ en ‘… if necessary…’.

Sommige lidstaten zullen immers bij voortduring 

nadere informatie eisen, ook bij export van 

hoogwaardige recyclingstromen (zie paarse krokodil), 

terwijl in andere landen zelfs bij twijfelachtige 

recyclingstromen niet om enige informatie zal 

worden gevraagd. 

De Inspectieplannen voor lidstaten die tevens in de 

wijzigingsvoorstellen voor de EVOA-verordening 

worden voorgeschreven, zullen in de praktijk ook 

geen enkel verschil maken.

VAn AFVAl nAAr grondstoF

De 8 recyclingorganisaties – waaronder de FNOI - 

die zijn aangesloten bij de Federatie Herwinning 

Grondstoffen (FHG) hebben partijen in de 

Tweede Kamer een reactie gezonden op het door 

Staatssecretaris Mansveld gelanceerde Programma 

‘Van Afval naar Grondstof’ (VANG). 

Eén van de programma punten in VANG is het 

wegnemen van wettelijke belemmeringen voor 

recycling. De FHG benadrukt dat de huidige tekst en 

interpretatie van de EVOA een onnodige belemmering 

vormen voor hoogwaardige recyclingstromen.

‘Zij staan ook de Nederlandse recyclingindustrie 

in de weg om een centrale spil in de Europese 

grondstoffenrotonde te worden.’ zo stelt de FHG in 

haar reactie, die begin april naar de Tweede Kamer is 

gegaan.

exportbelemmeringen ilt

75 jAAr nijssen
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Zaterdag 7 december 2013 vierde FNOI-lid Nijssen 

haar 75-jarig jubileum. Het feest werd gehouden 

op de nieuwe locatie van Nijssen Fourages aan de 

Leimuiderdijk in Burgerveen. 

Het feest stond in het teken van de viering van 75 

jaar Nijssen Fourages, 50 jaar Nijssen Recycling en 25 

jaar Brantjes Data-Vernietiging. Daarbij werd van de 

gelegenheid gebruik gemaakt om de nieuwe locatie 

feestelijk te openen.

Voor de honderden gasten stond een dynamische 

avond gepland boordevol entertainment. Naast 

toespraken van onder andere Arthur van Dijk 

(voorzitter van TLN), werden de gasten meegenomen 

in een indrukwekkende documentaire over het 

familiebedrijf. Het officiële gedeelte werd spectaculair 

afgesloten door Rick Koekoek, de nummer drie trial 

biker van de wereld. De trial biker manoeuvreerde zich 

met zijn speciale fiets van de tribune. Hierbij sprong 

hij over diverse objecten, zoals balen karton en een 

perscontainer. Aan het einde van de act opende 

Koekoek samen met de vierde generatie Nijssen op 

symbolische wijze de nieuwe locatie.

Na de officiële opening werden de gasten culinair 

verwend met gerechten uit diverse smaakvolle 

keukens. Als klapstuk van de avond zorgde Gerard 

Joling voor een daverend en muzikaal einde van een 

geslaagd feest. 

Het FNOI-bestuur feliciteert Nijssen van harte met 

hun jubileum! 
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In een brief aan de Tweede Kamer spreekt het 

overkoepelend platform voor de recyclingketen 

Federatie Herwinning Grondstoffen (FHG) haar 

waardering uit voor het recent door Staatssecretaris 

Mansveld gelanceerde programma ‘Van Afval naar 

Grondstof’ (VANG). De FHG wijst op een aantal 

specifieke aandachtspunten.

De FHG, waarbij ook de FNOI en Stichting PRN zijn 

aangesloten, geeft in haar brief aan, graag te worden 

betrokken bij de uitrol van het Programma VANG.

De recyclingketen vormt een onmisbare schakel in de 

circulaire economie. Zij spreekt dan ook waardering 

uit voor de door de Staatssecretaris aangekondigde 

wens tot samenwerking met het bedrijfsleven om de 

overgang naar een circulaire economie mogelijk te 

maken.

De recyclingketen stelt graag haar kennis ter 

beschikking bij de uitwerking van de plannen van de 

Staatssecretaris, zo stelt de FHG in haar brief aan het 

parlement. 

In dezelfde brief vraagt de FHG onder meer aandacht 

voor het belang van verbetering van de afvalscheiding 

en inzameling.

De FHG wijst erop dat wij inzamelen om te kunnen 

recyclen. De FHG constateert dat in de afgelopen 

jaren in toenemende mate inzamelmethoden zijn 

ontwikkeld om te komen tot een verhoging van de 

inzameling van afval- en recyclingstromen, waarbij 

onvoldoende wordt stilgestaan bij de effecten voor 

de feitelijke recyclingmogelijkheden.

‘Dergelijke inzamelsystemen (vaak vormen van 

gecombineerde inzameling van recyclingstromen of 

nascheiding) komen in de regel niet in overleg met de 

recyclingketen tot stand….’, merkt de FHG fijntjes op.

Daarnaast is de FHG verheugd over het feit dat het 

‘wegnemen van onnodige belemmeringen in wet- 

en regelgeving’ voor recycling zo uitdrukkelijk is 

opgenomen in het uitvoeringsprogramma van de 

notitie VANG. 

De recyclingsectoren dringen al langer aan de 

boodschap ‘van afval naar grondstof’ concreet 

om te zetten in een erkenning van de secundaire 

grondstoffen.

De FHG vraagt daarbij nadrukkelijke aandacht voor de 

End-of-Waste criteria. 

Met de recente sabotage van de vaststelling van de 

End-of-Waste criteria voor oudpapier en karton in het 

achterhoofd verzoekt de FHG de Staatssecretaris een 

krachtige bijdrage te leveren aan de goedkeuring van 

de Europese einde-afval criteria en zich uit te spreken 

tegen de protectionistische Europese lobby, die de 

internationale handel in hoogwaardige secundaire 

grondstoffen wil beperken.

De FHG dringt er bij de Staatssecretaris op aan, om in 

haar VANG-notitie niet alleen de Chemicaliën Richtlijn 

REACH, maar ook de EVOA-Verordening uitdrukkelijk 

te kwalificeren als een onnodige belemmering voor 

hoogwaardige recyclingstromen. 

De huidige tekst en interpretatie van de Verordening 

en het ongelijke Europese speelveld staan de 

Nederlandse recyclingindustrie in de weg om een 

centrale spil in de Europese grondstoffenrotonde te 

worden.

Van ‘afval naar grondstof’, de Nederlandse 

recyclingindustrie zorgt hiervoor in de praktijk. Al 

jaren. Samen met de Staatsecretaris wil zij die transitie 

naar een circulaire economie graag nog een stap 

verder brengen.

Fhg steunt progrAmmA VAng

Staatssecretaris Mansveld heeft eind januari jl. een 

brief naar de Kamer gestuurd, getiteld “Van Afval 

naar Grondstof” (VANG), waarin zij invulling geeft 

aan de ambitie van het kabinet tot een circulaire 

economie te komen. Er worden in de uitwerking 8 

operationele doelstellingen onderscheiden:

n Verduurzamen van de voorkant van de keten;

n Verduurzaming consumptiepatronen; 

n Verbetering van de afvalscheiding en inzameling;

n Bestaand afvalbeleid richten op circulaire 

economie en innovatie; 

n Aanpak specifieke ketens en afvalstromen;

n Het ontwikkelen van financiële en andere 

marktprikkels;

n Kennis en onderwijs verbinden aan circulaire 

economie;

n Vereenvoudigen en uniformeren van doelen, 

criteria, beoordelingsmethoden, indicatoren en 

keurmerken.

Aan ambitie ontbreekt het Mansveld in ieder geval 

niet. Ze lijkt de juiste stip aan de horizon gevonden 

te hebben door in te zetten op het sluiten van 

kringlopen via economische processen. De gedachte 

dat de juiste marktprikkels en marktomstandigheden 

zullen zorgen voor de meest effectieve kringloop, 

in tegenstelling tot dwangmatig opgelegde 

doelstellingen, wordt door de FNOI van harte 

gedeeld. Dat Mansveld nadrukkelijk de dialoog met 

het bedrijfsleven wil aangaan om haar ambities te 

verwezenlijken is een handreiking die de FNOI graag 

aanneemt.

De FNOI verwacht op een aantal dossiers op 

constructieve wijze inbreng te kunnen leveren op de 

invulling van deze ambities, onder andere: 

n Het benoemen en oplossen van de 

belemmeringen in wet- en regelgeving waar 

oudpapierbedrijven dagelijks mee te maken 

hebben, zoals EVOA;

n De nadruk leggen op het belang van kwaliteit 

voor de oudpapierketen. Bronscheiding is 

bijvoorbeeld essentieel;

n Het komen tot een Europees “level playing field” 

voor papierrecycling;

n Het vaststellen van End-of-Waste voor oudpapier, 

desnoods op nationaal niveau.

hoge Ambities mAnsVeld
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Inmiddels koopt energie-inkoopcollectief Cinergie 

alweer 10 jaar collectief elektriciteit en gas in. 

Een groot aantal FNOI-leden doet hier sinds het 

allereerste begin aan mee. Terugblikkend blijkt 

Cinergie in die tien jaren zo’n 12% onder de 

gemiddelde marktprijs te hebben ingekocht, voor 

een doorsnee lid toch goed voor een besparing van 

zo’n 2.000 euro per jaar.

Op dit moment staat de elektriciteitsprijs op het 

laagste punt in 10 jaar en steeds meer signalen wijzen 

er op dat het dieptepunt is bereikt. Producenten 

maken bijvoorbeeld fors verlies wat wil zeggen dat 

ze elektriciteit voor deze prijs eenvoudigweg niet 

kunnen maken. 

Dit heeft tot gevolg dat de productiecapaciteit 

uiteindelijk zal worden beperkt met opwaartse 

prijsdruk tot gevolg. Ook de handel in CO2-rechten, 

een belangrijk deel van de kostprijs van elektriciteit, 

stijgt plotseling fors, omdat de Europese Commissie 

de beschikbare quota voor centrales heeft beperkt. En 

verder heeft de opkomst van zonne- en windenergie 

op korte termijn een stijging van de kostprijs tot 

gevolg. Dure kolen- en gascentrales staan tijdens 

zonuren noodgedwongen stil waardoor minder 

productie-uren kunnen worden gedraaid. Pas als we 

duurzame energie kunnen opslaan of ons gedrag 

aanpassen en elektriciteit gaan gebruiken als de zon 

schijnt, wordt de capaciteit van traditionele centrales 

overbodig. Maar zover is het nog lang niet.

In reactie op de kansen die de markt momenteel biedt, 

is Cinergie een nieuwe aanbestedingsprocedure 

gestart. Doelstelling is van de extreem gunstige 

marktprijzen te profiteren en gas t/m 2016 en 

elektriciteit t/m 2018 in te kopen.

FNOI-leden die nog niet meedoen aan het 

inkoopcollectief, kunnen zich uiteraard alsnog 

melden via d.lusthof@cinergie.nl.

Aanbestedingen in de oudpapier industrie. Ze zijn 

er en ze blijven. Dat is een feit. Ondernemers in de 

oudpapier industrie. Ze zijn er en ze blijven, althans, 

de meeste….  

Dat aanbestedingen kansen bieden voor 

ondernemers moet ik nog dagelijks vertellen. Want 

de meeste ondernemers starten vanuit de negatieve 

perceptie en zien alleen de bergen papier en de 

bureaucratie. En dan heb ik het niet over de bergen 

papier waar de ondernemers blij van worden omdat 

het hun vak is.

Toch kan ik na 10 jaar in dit bijzondere vak stellen 

dat er prachtige resultaten zijn geboekt met 

aanbestedingen. Zeker voor MKB-ondernemers. Dat 

zijn ondernemers die de kansen hebben gezien en 

bereid zijn geweest te investeren in kennis, advies en 

daarmee hun toekomst.

Ik hoor u denken; mooi verhaal maar ik weet wel beter. 

Ik geef u een concreet voorbeeld: TenderNed. 

Sinds 1 april 2013 het verplichte publicatiekanaal 

voor alle aanbestedingen van de Nederlandse 

overheid. Verplicht voor de Europese en Nationale 

openbare aanbestedingen en daarnaast biedt het 

de mogelijkheid om Meervoudig Onderhandse 

aanbestedingen via dit systeem te laten verlopen.

Persoonlijk ben ik van mening dat met name de 

meervoudig onderhandse procedures veel kansen 

bieden. Veel gemeenten kiezen er namelijk voor 

om de drempelbedragen in hun beleid aan te 

passen, zodat er meer onderhands aanbesteed kan 

worden. De Gemeente Den Haag heeft bijvoorbeeld 

bepaald dat alle aanbestedingen tot de Europese 

drempel (€ 206.000 totale geraamde contractwaarde) 

meervoudig onderhands verlopen. Dat betekent 

dus dat de Gemeente zelf 3-5 partijen uitnodigt om 

op deze procedure in te schrijven. En om te worden 

uitgenodigd moeten ze u dus wel kennen.

Een goed profiel op TenderNed is een van de 1e 

stappen. Zodat u gevonden kunt worden door de 

aanbestedende dienst. En daarnaast kunt u zelf 

contact opnemen met Gemeenten waar u graag voor 

wilt werken. Niet om 10 koppen koffie te drinken. Maar 

om de dialoog aan te gaan over aanbestedingen. En 

te vertellen over de (innovatieve) ontwikkelingen 

in uw vakgebied. En te laten zien dat u als (MKB) 

ondernemer serieus en vooral positief nadenkt over 

zakendoen met de overheid.

Op TenderNed kunt u ook informatie vinden over 

het leveren van papier. En wat er in gaat, moet er 

ook weer uit. Denk eens buiten de kaders! Wees trots 

op uw kennis en schroom niet om die te delen met 

potentiele opdrachtgevers. Ik werk graag samen 

met de FNOI, met u en met de overheid. Een mooie 

driehoeksverhouding. Ik daag u uit om dat ook te 

doen.

Marielle van der Keur is één van de oprichters van 

TenderCoach, gespecialiseerd in het begeleiden van 

bedrijven bij aanbestedingen. Samen met Suzanne 

Brackmann verzorgde zij afgelopen november de 

Masterclass Aanbestedingen in opdracht van de FNOI.

energieprijzen op dieptepunt! 

AAnbestedingen oudpApier
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Op woensdag 12 maart jl. vond in Bunnik een 

voorlichtingsbijeenkomst plaats voor metaal- 

recyclingbedrijven, datavernietigingsbedrijven, milieu- 

adviesbureaus en certificerende instellingen. Meer 

dan 150 personen woonden de sessie bij. 

Vertegenwoordigers van het Ministerie van I&M, 

Wecycle, certificeringsinstantie Really Green 

Credentials en MRF/FNOI hebben getracht zo goed 

mogelijk uit te leggen wat er gaat veranderen als 

gevolg van de nieuwe Ministeriële Regeling voor de 

be- en verwerking van elektrische en elektronische 

apparatuur (WEEE). De meeting werd ook bijgewoond 

door een aantal archief- en datavernietigingsbedrijven 

die datadragers vernietigen.

 

Veel vragen konden worden beantwoord, maar 

voor een aantal vragen lukte dat nog niet volledig. 

Ook voor de experts bleken de gevolgen van de 

nieuwe Regeling nog niet altijd even duidelijk. Die 

vraagpunten zullen in de komende periode moeten 

worden opgehelderd. 

Op vrijdag 23 mei a.s. is een vervolgbijeenkomst 

gepland. Deze nieuwe voorlichtingssessie zal verder 

ingaan op de stappen voor certificering op basis van 

WEEELABEX/CENELEC.

Een tiental van de meest prangende vragen en antwoor-

den zijn hieronder opgenomen:

Waarom WEEE?

Producenten van elektrische en elektronische 

apparatuur moeten garanderen dat een fors deel 

van de afgedankte apparatuur terug komt. Dat heeft 

Brussel jaren geleden bepaald. De doelstellingen 

worden verhoogd: van de 100 verkochte apparaten 

moeten er in 2019 65 aantoonbaar hoogwaardig 

worden gerecycled. Op dit moment zitten we nog 

niet op de helft, omdat dit niet wordt geregistreerd. 

Het nieuwe systeem moet garanderen dat we de 

stromen in Europa beter in kaart kunnen brengen. 

Hoe dan in Nederland?

EU Richtlijnen gelden voor elk EU-land. Elk land moet 

de wetgeving invoeren, maar heeft de vrijheid om 

een passende uitvoering te formuleren. De overheid 

heeft de betrokken partijen gevraagd mee te denken 

over het beste systeem. 

Recyclingbedrijven hebben de keuze zich te laten 

certificeren of niet. Bedrijven die de apparaten 

uitsluitend willen inzamelen, op- en overslaan of 

verhandelen hebben geen certificering nodig. 

Bedrijven die afgedankte elektrische en elektronische 

apparatuur zelf willen bewerken/verwerken, wel.

Is het Nederlandse systeem nu definitief?

De Nederlandse WEEE-regeling is gepubliceerd en 

dus definitief. Er zijn echter wel een paar kwesties 

die nog moeten worden opgelost. De MRF en FNOI 

hebben als voorwaarde gesteld voor haar instemming 

met verplichte certificering per 1 juli 2015, dat er op 

1 april 2014 minstens vier onafhankelijke Nederlandse 

auditors zouden zijn. Dat is nog niet geregeld.

Ook hebben MRF en FNOI erop aangedrongen dat 

toezicht en handhaving goed wordt geregeld. 

Hoe weet ik nu wat goed is voor mijn bedrijf?

Dat is een afweging die elke onderneming zelf 

moet maken. Het hangt er van af of een bedrijf 

de daadwerklijke vernietiging van de datadragers 

wil uitbesteden of zelf wil blijven vernietigen. Dat 

is een commerciële afweging. Ook de kosten van 

certificering en extra investeringen en kosten spelen 

bij de afweging een rol.

Kan ik mij ook voor een deelstroom laten certi-

ficeren?

Ja, dat kan. 

 Hoe wordt het toezicht geregeld? 

Toezicht is essentieel. Daar hebben de MRF en FNOI 

vanaf het begin op aangedrongen. Toezicht en 

handhaving op naleving van de WEEE-regelgeving zal 

ook onderwerp worden voor de op te richten WEEE-

Monitoringscommissie, waarin ook de FNOI zitting zal 

nemen.

Wat kost certificering en hoe lang duurt het?

Dat hangt af van de omvang van het bedrijf en 

de stromen die moeten worden gecertificeerd. 

Waarschijnlijk is de audit in tijd ongeveer gelijk 

aan een ISO audit. Voor de eerste 100 bedrijven 

hebben producenten een tegemoetkoming van 

€ 5000,- toegezegd als certificering op basis van 

WEEELABEX/CENELEC, vóór 1 juli 2015 is gerealiseerd. 

Dat is onderdeel van de met MRF en FNOI gemaakte 

afspraken.

Welke extra kosten moet ik maken als ik 

gecertificeerd wil worden?

Een bedrijf dat zich wil laten certificeren, zal mogelijk 

extra voorzieningen moeten treffen voor een juiste 

bewerking van de apparaten. Ook kunnen gewijzigde 

werkprocessen leiden tot extra personeel.

 Wat mag nog als ik niet gecertificeerd ben?

Dan mag u de apparaten inkopen, opslaan en 

doorverkopen/handelen aan een WEEE-gecertificeerd 

bedrijf. U mag de apparaten op geen enkele manier 

bewerken, en ook geen onderdelen – zoals stekkers, 

printplaten – verwijderen.

Wat nu als het apparaat niet geheel in tact wordt 

aangeleverd?

Daar bent u in principe niet verantwoordelijk voor. 

Dat geldt ook voor de situatie als een ontdoener bij 

u onderdelen, afkomstig van elektrische apparatuur, 

aanlevert. De WEEE-regeling is niet meer van 

toepassing op bij u aangeleverde deelfracties of 

componenten. Als het goed is, heeft een vorige 

schakel dat reeds gerapporteerd aan het WEEE-

register. 

Uw verantwoordelijkheid betreft uitsluitend het 

elektrische/elektronische apparaat zoals dat wordt 

aangeleverd. 

10 VrAgen uit de weee-bijeenKomst
WEEE-Voorlichtingsbijeenkomst
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Kopij gezocht
FNOI INFO verschijnt 4x per jaar en is er voor en 

door leden van onze vereniging. 

Heeft u als lid of geassocieerd lid bedrijfs- en/

of productnieuws te melden, of wilt u een zaak 

aanstippen die u na aan het hart ligt (mits op het 

terrein van onze branche), stuur dan uw verhaal 

naar de FNOI INFO redactie. U kunt uw kopij voor 

25 juni 2014 aanleveren bij het FNOI secretariaat.

leden en geAssocieerde leden
De FNOI heeft er sinds februari 2014 twee leden bij: 

n Cellmark Recycling Benelux B.V.

Contactpersoon: Nick Scheepens

Heuvel 7, 5664 HK  Geldrop

t 040 2924040

I www.cellmark.com

e Nick.Scheepens@cellmark.com

n Coöperatieve Vereniging Midwaste

Contactpersoon: Machiel van Haaften

Schieweg 99, 2627 AT  Delft

t 015 2511950

I www.midwaste.nl

e info@midwaste.nl 

Het FNOI-bestuur heet Cellmark en Midwaste van 

harte welkom binnen onze vereniging.

Het FNOI-lidmaatschap van de volgende 

bedrijven is onlangs beëindigd: 

n De Paauw Recycling te Enschede wegens het 

beëindigen van de bedrijfsactiviteiten op het 

gebied van papier;

n Papiercentrale Twente B.V. te Enschede 

wegens faillissement;

n Cycle Link (Europe) B.V. te Capelle a/d IJssel in 

verband met het ontbreken van certificering 

op basis van de Erkenningsregeling OPK;

n Elof Hansson Fiber Europe te Vogelenzang in 

verband met het ontbreken van certificering 

op basis van de Erkenningsregeling OPK.

coloFon
Het FNOI-secretariaat is ondergebracht bij:

LEJEUNE Association Management B.V.

Laan Copes van Cattenburch 79

Postbus 85612, 2508 CH  Den Haag

t 070 - 312 3915 I www.fnoi.nl

f 070 - 363 6348 e mail@fnoi.nl

Voor de FNOI zijn werkzaam:

Hans Koning . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . directeur

Hielke van den Brink . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . secretaris

Kelly Paternot . . . . . . . . . . . . . . . . management assistente

Brenda van der Burg . . . . . . . management assistente

Lisanne Lejeune . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . project manager

Selma Ugur . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . financiële administratie

concept & VormgeVing
Media Mixers, Utrecht © 2014

17 mei, Amsterdam

fnOI feest

2 - 4 juni, Miami

BIR Congres

25 juni

Ledenvergadering fnOI

23 - 25 september, Gorinchem

Recyclingbeurs

26 - 28 oktober, Parijs

BIR Congres

29 - 30 oktober, Milaan

Paper Recycling Conference

AgendA

Fnoi-ledenVergAdering 25 juni

certiFicAten ooK erg in treK bij 
niet-gecertiFiceerde bedrijVen 
en criminelen

De volgende ledenvergadering van de FNOI staat 

gepland op 25 juni a.s. De Algemene Leden-

vergadering vindt plaats in Van der Valk hotel 

Vianen. 

Het duurt nog even, maar zet deze datum alvast in 

uw agenda!

Bedrijven hebben vaak afbeeldingen van hun ISO-

certificaten, Erkenningsregeling OPK, CA+, VIHB- of 

AQSIQ-vergunning op hun website staan. Opnieuw 

is gebleken dat criminele en niet-gecertificeerde 

bedrijven graag misbruik maken van deze 

informatie. 

Afgelopen november was sprake van misbruik van 

AQSIQ-vergunnningen, waarvan de afbeelding op 

de website van bonafide recyclingbedrijven door 

criminelen was gebruikt. Vorige maand werden 

wederom gevallen bekend van misbruik van onder 

meer kopieën van Duitse ‘VIHB-vergunningen’ die 

door criminelen van bedrijfswebsites waren geplukt. 

Ook FNOI-certificaten zijn in trek. De FNOI heeft 

via een advocaat opgetreden tegen enkele 

ondernemingen die zichzelf valselijk etaleerden als 

CA+ gecertificeerde onderneming. 

Om zoveel mogelijk misbruik te voorkomen, adviseren 

wij u geen leesbare kopieën meer van de volledige 

vergunning of certificaten op uw website te zetten. 

Daarnaast vragen wij u om gevallen van misbruik van 

CA+ Certificeringsregeling of OPK Erkenningsregeling 

aan het FNOI-secretariaat door te geven. 

10 april 2014 - Fnoi @FNOInl 

We zamelen in om te kunnen #recyclen. Hoogwaardige 

inzameling betekent hoogwaardige recycling. Dus: 

geen gemengde inzameling oudpapier #VANG

10 april 2014 - Fnoi @FNOInl 

Dat een problematiek wordt benoemd in een 

beleidsnota betekent nog niet dat het is opgelost.... 

#belemmeringenvoorrecycling #hergebruik

08 april 2014 - Fnoi @FNOInl 

@remcovvd Chinese papierindustrie technologisch 

moderner & milieuvriendelijker dan bijv. Franse 

industrie. Wie heeft dan certificaat nodig??

03 april 2014 - Fnoi @FNOInl 

Alexandre Delacoux #BIR: ‘proposal EU certification is 

another trade barrier!’ 17. Internationaler Altpapiertag 

pic.twitter.com/K6zyoCf5SG

17 maart 2014 - Fnoi @FNOInl 

Overheid UK maakt switch naar gescheiden 

inzameling ivm slechte kwaliteit #recycling stromen 

uit gemengde inzameling. 

11 maart 2014 - Fnoi @FNOInl 

#Recycling is de circulaire economie in de praktijk. 

Hoogwaardige recyclingstromen behandelen als 

grondstof; niet als afval!!! #hergebruik

02 maart 2014 - Fnoi @FNOInl 

Nieuwe EU Guidelines handhaving EVOA leiden tot 

nog meer ongelijkheid speelveld en nog meer zinloze 

administratie #grondstoffenrotonde?!?

06 februari 2014 - Fnoi @FNOInl 

Verplichte certificering vr WEEE-bewerkers per 1/7/15 

geldt ook voor datavernietigingsbedrijven indien t 

elektr(on)ische apparaten betreft

reAd my tweet         @FNOINl
Nieuwe rubriek over de opvallendste en meest geretweete oudpapier tweets van de afgelopen tijd.


